
Vážení členové KCH 

dne 8.2.2025 se v Německém Stuttgartu konalo tradiční zasedání delegátů WUT. Organizace se 
v letošním roce ujal DTK (Deutscher Teckelklub 1888 e.V). Zasedání se uskutečnilo v Parkhotelu 
Stuttgart Messe - Airport, za účasti zástupců členů z většiny států Evropy. Za KCHJ ČR se zúčastnil 
předseda Dušan Salač a místopředseda Ing. Jan Bušta.  

Letošní zasedání lze považovat za zahájení nové etapy WUT 

Agenda:  

1. Zahájení setkání, prezence, hosté  

2. Schválení zápisu z minulého setkání v roce 2024 v Praze  

3. Schválení programu jednání  

4. Zpráva prezidenta – Josef Ramacher   

5. Report generální sekretářky WUT, finanční report za rok 2024 a finanční plán na rok 2025.   

6. Report auditorů (kontrolní komise) za fin.rok 2024  

 7. Změna právní formy WUT – nová právní entita.  

Analýza právní kanceláře Grüter a finančně/daňového konzultanta HLB Stückmann  

Pozn. JB:  Změna právní formy WUT - není  ještě registrovaná. Reflektuje legislativní požadavky a 
změny v Německu. Týká se např. zaměstnávání lidí (nyní mohou pracovat pouze dobrovolníci, ale 
nikoliv zaměstnanci na smlouvu – riziko u vyřizování agendy a vystavování šampionátů WUT). Týká 
se i zodpovědnosti vedení WUT z důvodu ručení vlastním majetkem. Veškerá usnesení WUT jsou 
pouze DOPORUČENÍ, nic nemůže být povinné. Vše je následně v rozhodnutí lokálních klubů chov. 
jezevčíků resp. v dikci jednotlivých národních kynologických organizací (za ČR ČMKU) 

 8. Schválení stanov WUT a diskuze k jednotlivým bodům. 

Pozn JB: Přítomné země se stávají zakládajícími členy, ostatní země členy automaticky. Vedení 
WUT – 4 členný board (prezident, viceprezident a 2 členové boardu). Vzhledem k tomu, že 
prezidenta a viceprezidenta navrhuje DTK, požadavek, aby ostatní 2 členové boardu byli z jiných 
zemí než SRN.  Roční členský příspěvek WUT činí 150 Euro. 

9. Volba vedení WUT. Zvoleni: Josef Ramacher  - D (Prezident), Andreas Tornau  - D (Viceprezident), 
Antonio Palladini – IT (člen boardu), Anna Morgan -ESP (členka boardu).  

10. Zvolena generální sekretářka WUT paní Silke von Stackelberg. 

11. Prezentace Andreas Tornau – jednotnost v posuzování jezevčíka – souvislost se standardem a 
zkušenosti z roku 2024. Představení prvního filmu ze vzdělávací série k posuzování exteriéru 
jezevčíků (další filmy budou následovat) s možností využití filmů lokálními kluby (i KCHJ ČR) pro 
vzdělávání rozhodčích v rámci FCI IV.  

Pozn. JB: Bohatá diskuse na téma posuzováni jezevčíků na výstavách. Vzhledem k tomu, že se 
neustále opakuje téma měření OH a odstupu od země stále dokola, upozornil jsem na to, že se 
nevěnuje žádná pozornost a edukace jiným důležitým tématům, které nám utíkají – úhlení, délka 
hrdníku, předhrudí atp. Další filmy na tato témata budou připraveny. Tím, že pan Tornau vybídnul 
k účasti na natáčení filmů, byl oficálně pozván na Klubovou výstavu KCHJ organizovanou 



15/6/2025 na Konopišti a to i díky faktu, že s počtem cca 400 přihlášených jedinců se jedná o 
největší klubovou výstavu plemene v Evropě. Bude potvrzeno. 

12.  Odsouhlasení změn pro udělení titulu WUT-Champion, WUT-Working Champion.  

Pozn. JB: Zrušena podmínka min. 12 měsíců pro získání titulů. Z pořádání WUT výstavy msí 
organizátor odvádět WUT 2,5 Euro za přihlášeného psa nebo 5% zápisného (neschválen původní 
požadavek 5 Euro za psa). WUT Světová výstava každoročně, WUT Jubileum výstava každých 5 let. 

13. Schválení termínů zatím neschválených akcí 2029 (WUT SchwPoR,  WUT World Winner Show, 
WUT meeting 

2029 Světová výstava – Litva 

2029 Barva bez doprovodu rozhodčích – Švýcarsko 

2029 Setkání WUT Švýcarsko  

Schválený termín WUT Světové výstavy 2030 pro KCHJ ČR! 

14. Prezentace prezidenta Norského klubu chovatelů jezevčíků na téma kalcifikace 
meziobratlových plotének u jezevčíka – IVDD – výsledky výzkumu Nordic Health Committee for 
Dachshunds and the Norwegian Association for Dachshund Clubs (NDF)  

Pozn. JB: velmi zajímavá přednáška na ožahavé téma související s vývojem situace ohledně 
jezevčíka v Německu a dalších zemích západní Evropy. Prezentaci se pokusím sehnat a nasdílet 
členům klubu na webu KCHJ nebo na online prezentaci. 

15. Report of the Breeding Approval Committee – prezentace a srovnání chovných podmínek 
jezevčíka v jednotlivých členských zemích WUT.  

Pozn. JB: chovné podmínky v jednotlivých státech jsou značně nejednotné a není možné vytvořit 
jednotné podmínky teoreticky ani prakticky (vždy v dikci chovatelských klubů a zastřešující 
kynologické oranizace)  

19. Prezentace a pozvání – Jan Bušta – Evropský pohár jezevčíků, který pořádá KCHJ ČR v tomto 
roce na Šumavě. Sdílení kontaktů a rozdání prezentačního materiálu, zodpovězení dotazů.  

Kompletní odkaz na zápis z této schůzky vám budeme komunikovat, jakmile bude zveřejněný paní 
generální sekretářkou WUT. 

 

Zapsal: Ing, Jan Bušta                                                                               Přítomní: Dušan Salač  

Místoředseda KCHJ                                                                                    Předsekda KCHJ 

 

 

Dne 9.2.2025 se v Německém Stuttgartu konala schůze zástupců jednotlivých zemích pro 
norníky, kde jsem byl pozvaným hostem. Zástupcem pro ČR je Vladimír Hutečka.  

Pro nemoc omluven Antonio Palladini, jeho agendu a čtení zápisů převzal pro tuto schůzi Stefan 
Fuss.  



Přečten zápis z minulé schůze v Praze. 

 V loňském roce byl zrušen Evropský pohár jezevčíků v Itálii z důvodu AMP v těsné blízkosti 
pořádané lokality. Itálie požádala o možnost opětovného pořadatelství v letošním roce na podzim. 
S tím to návrhem jsme za ČR nesouhlasili, dvě stejné soutěže v jednom roce nejsou vhodné. V 
diskusi na toto téma podpořily ČR i jiné státy, a proto tento návrh nebyl přijat. 

 Dalším tématem diskuse bylo sjednocení zkušebních řádů. Cílem by mělo být zpřehlednění a 
sjednocení podmínek v jednotlivých zemích pro udělování titulů CACIT v soutěžích pořádaných 
pod záštitou WUT. Proběhne revize řádů.  

Prezentovány byly tyto akce:  

Evropský pohár jezevčíků 2025 (ČR)  

Memoriál Rudolfa Kristla 2025 (ČR)  

Velké cena norníku 2026 (ČR)  

WUT barva bez rozhodčích 2025 (Německo) 

 WUT barva bez rozhodčích 2026 (Španělsko) 

Rád bych poděkoval Vladimíru Hutečkovi za podporu.  

 

Zapsal: Dušan Salač  

Předseda KCHJ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

***aktualizováno: 13.02.2025 


